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»دنیای هوادار« عوامل افزایش چند برابری نرخ سفرهای هوایی را بررسی می کند

سایه منافع هوایی بر حقوق زمینی
در آسمان هم پای سودجویان در میان است !

استاندار البرز در مراسم افتتاح متمرکز ۱۱ پروژه آبرسانی روستایی مطرح کرد:

کم لطفی ها مانع تلاش برای خدمت به مردم نمی شود

»دنیای هوادار« به یاد روح قلم
 زنده یاد ناصر احمدپور 

منتشر می شود
4

کیانا شادرو - تیم ملی بسکتبال ایران درحالی 
نخستین دیدار خود در بازی های آسیایی جاکارتا 
حریف را با پیروزی پشت سر گذاشت که برخلاف 
تصورها، تیم سوریه رقیب دست و پا بسته ای برای 
بازیکنان ایران نبود و حامد حدادی که با مصدومیت 
به این رقابتها آمده است، مجبور به بازی در این 
دیدار شد. هر دو تیم ایران و سوریه به دور بعد 
مسابقات صعود کردند و تیم ملی کشورمان فردا 

در مرحله جدید با تیم ژاپن رو به رو خواهد شد.

صعود ایران و سوریه به یک چهارم نهایی
صبح روز گذشته تیم ملی بسکتبال پنج نفره ایران 
در اولین و آخرین دیدار مرحله مقدماتی خود به 
مصاف سوریه رفت و با نتیجه 55 – 68 حریف 
خود را پشت سر گذاشت. هر دو تیم ایران و سوریه 
به دلیل دو تیمی بودن گروه به مرحله بعد صعود 

کردند. پیش از این گروه  B متشکل از چهار تیم 
ایران، سوریه، امارات و فیلیپین بود. تیم فیلیپین 
در ابتدا از حضور در بازی ها انصراف داد و بعد از 
مدتی دوباره بازگشت خود را اعلام کرد که به گروه 
دیگری منتقل شد. امارات نیز که از پس هزینه 
های این رقابتها برنمی آمد و امیدی به مدال آوری 
نداشت بعد از فیلیپینی ها از حضور در بسکتبال 

بازی های آسیایی انصراف داد.

حدادی مجبور به بازی شد
برخلاف آنچه تصور می شد تیم سوریه حریف 
دست و پا بسته ای برای بازیکنان ایران نبود و 
شاگردان مهران شاهین طبع کار آسانی مقابل این 
تیم نداشتند، تا جاییکه کادر فنی در لحظاتی که 
بازی گره خورده بود، حامد حدادی را به زمین 
فرستاد تا از سبد تیم ایران حراست کند. پیش از 
این قرار بود حدادی که از ناحیه کشاله ران دچار 
به میدان  مصدومیت است، در دیدارهای آسان 
نرود و پزشک نیز اجازه بازی سنگین را به حدادی 
نداده بود. اما این بازیکن به درخواست سرمربی 
خود نه نگفت و برای تنه تنه شدن با سنتر 218 
وارد  عبدالوهاب  الهموی  سوریه  متری  سانتی 
بازی  ثانیه  و 21  دقیقه  میدان شد.حدادی 27 
کرد و 12 امتیاز، 10 ریباند، 5 توپرسانی، یک توپ 

ربایی و یک بلاک شات به دست آورد.

 برترین های دیدار ایران و سوریه
در تک بازی مرحله مقدماتی هر 12 بازیکن تیم 
ایران به میدان رفتند و 9 نفر کسب امتیاز کردند. 
سجاد مشایخی گارد راس تیم ملی کشورمان در 
این دیدار فوق العاده ظاهر شد و توانست با کسب 
17 امتیاز، امتیازآورترین بازیکن ایران شود. پس 
از او بهنام یخچالی با 14 امتیاز که 9 امتیاز آن از 
پرتابهای سه امتیازی بود در رده دوم امتیازآوران 
قرار گرفت. تیم ایران 10 پرتاب پنالتی از دست 
و  امتیازی  دو  پرتابهای  در  و %48  داشت  رفته 
23% در پرتابهای سه امتیازی موفق بود. سوری ها 
46% پرتابهای دو امتیازی و تنها 6% پرتابهای سه 
امتیازی خود را به ثمر رساندند. الهموی عبدالوهاب 

سنتر سوری که هم قد حدادی است 19 امتیاز 
به دست آورد و امتیازآورترین بازیکن میدان شد.

سه پیروزی برای پسران سه به سه
تیم بسکتبال سه نفره مردان ایران روز گذشته در 
دیدارهای بازی های آسیایی 3*3  سه دیدار برابر 
تیم های عراق، ترکمنستان و افغانستان برگزار کرد 
و با پیروزی برابر هر سه تیم به عنوان سرگروه 
این  از  بعد صعود کرد. پیش  به دور  گروه خود 
ایران در دو دیدار مقابل  نیز تیم ملی سه نفره 
قزاقستان و مالزی به برتری رسیده بود. تیم پسران 
ایران زیر نظر محمد کسایی پور و با ترکیب علی 
الله وردی، نوید خواجه زاده، امیرحسین آذری و 
محمد یوسفوند در این رقابتها شرکت کرده است 
و در مرحله بعد با تیم چین و تیمی دیگر که امروز 

مشخص می شود بازی خواهد کرد.

تاریخ سازی دختران سه به سه 
آفریدند  ایران شگفتی  به سه  تیم دختران سه 
و پس از باختی که مقابل تیم تایلند داشتند، با 
پیروزی برابر قزاقستان جواز صعود به مرحله بعد را 
به دست آوردند. شاگردان آزاده زمانپور در مرحله 
جدید و برای رسیدن به جمع تیم های برتر باید 
تیم مالدیو را از پیش رو بردارند. تیم بانوان ایران 
با ترکیب شیلدا شجاعی، زهرا عدالت خواه ، ناهید 
رقابتها  این  در  طهرانی  یزدیان  کیمیا  و  اسدی 
شرکت کرده و با صعود از گروه خود تاریخسازی 

کرده اند.

رویداد بزرگ بازی های آسیایی 2018 به نیمه راه 
رسیده و اغلب تیم ها و قهرمانان اعزامی به جاکارتا 
تلاش وافری جهت دستیابی به مدال و افتخار از 
خود نشان دادند. بسیاری از آنها همانند کشتی، 
ووشو، تکواندو، سنگ نوردی، قایقرانی، کبدی، وزنه 
برداری، بوکس و.. با دست پر و مدال های رنگارنگ 
به کار خود پایان داده و برخی دیگر به حداقل ها 
قناعت اما دست خالی به وطن باز نگشتند. در این 
میان معدودی نیز با وجود وعده های  بسیار راه 
بدون رهاورد به کشور مراجعت کردند. به عنوان 
مثال عملکرد فوتبال اصلا رضایتبخش نبود و تیم 
ژیمناستیک هم نتیجه قابل قبول نگرفت این در 

حالی است که کارگزاران این رشته  پایه  پیشاپیش 
شعار کسب مدال سر داده و مسئولین ورزش را 
امیدوار کرده بودند در جاکارتا یکی دو مدال کسب 
می کنند . ادعای آنان پذیرفته شد زیرا سخن از 
تحولات فراوان در عرصه مادر ورزش ها به میان 
میادینی  الاصول  علی  اینکه  ضمن  بودند  آورده 
همانند بازی های المپیک و آوردگاه جهانی محل 
تجربه اندوزی نیست بنا براین انتظار آن بود که تیم 
مذکور نتیجه قابل قبولی به دست آورد . امیدوار 
بودیم با توجه به هزینه های فراوان و تغییرات پر 
انجام  اندرکاران فدراسیون  حاشیه ای که دست 
داده بودند با کسب نتیجه مناسب قابل توجیه باشد 
اما در پایان رقابت های تیمی بین 8 کشور جایگاه 
آخر را به دست آوردیم.  آن هم با65 امتیاز اختلاف 
کمتر از تیم هفتم یعنی ازبکستان. در تک وسیله 
نیز برخلاف دوره گذشته که سه فینالیست داشتیم 
تنها یک ژیمناست موفق به حضور در  جمع برترین 
ها شد که این قهرمان ارزنده  هم با وجود تلاش 
فراوان توفیقی درکسب مدال پیدا نکرد. در واقل 

سعید کیخا با تجربه مدال برنز مسابقات آسیایی 
پرامیدترین ورزشکار ما در تک وسیله بود که در 
رقابت با مدعیان قدرتمند آسیایی راه به جایی نبرد.

ژیمناستیک با این سیستم به جایی نمی رسد
ژیمناستیک ایران طی 80 سال حضور تنها سه مدال 
برنز آسیایی به دست آورده که این هر سه مدال 
حاصل تلاش فدراسیون گذشته به ریاست جعفر 
درویش زاده است. حداقل انتظار از دست اندرکاران 
فدراسیون کنونی آن بود تا  ضمن پیروی از راه و 
و روش گذشته،گام هایی استوار در راستای تقویت 
نقاط قوت و زدودن کاستی ها بردارند اما بر خلاف 
تصور، مهم ترین اقدامی که صورت گرفت زیر و 
رو کردن شیوه عملکرد فدراسیون گذشته از جمله 
کنار گذاشتن نیروی انسانی با تجربه،تغییر کلی 
در کادرهای فنی و مسئولین کمیته های مختلف 
بود!! حاصل این اقدامات پرحاشیه و غیر متعارف 
موجب از هم گسیختگی امور و پسرفت در تمام 
ارکان فدراسیون شد . رشته هایی چون ترامپولین، 

ایروبیک و آکروژیم از کسب نتایج مورد انتظار در 
بازماندند و ژیمناستیک هنری  مسابقات رسمی 
نیز در جاکارتا راه به جایی نبرد. ما در بازی های 
آسیایی نه تنها مدالی به دست نیاوردیم بلکه با یک 
ملی پوش آسیب دیده، فاصله بسیار طولانی تیمی 
از رقبا و مغموم به وطن بازگشتیم . سعید رضا 
کیخا عنواندار قاره که انتظارات فراوانی به موفقیت 
از  نهایت  با وجود تلاش فراوان در  او می رفت  
اعزام به جاکارتا  از  او قبل  باز ماند.  کسب مدال 
اعلام کرده بود خودی ها روحیه ای برایش باقی 
ورزش  مادر  کرد  اذعان  باید  واقع  در  نگذاشتند. 
ها پیش از آنکه در میدان مسابقه بازنده شود به 
داخلی ها باخته بود. همان ها که جای ایجاد وفاق 
و همدلی به تک روی و قلع و قمع نیروهای کارآمد 
همت گماشتند. مسئولینی که با وجود ادعا های 
بسیار توان فراهم کردن یک دست وسایل تمرینی 
چشم  در  خاک  که  آنان  نداشتند.  را  استاندارد 
و  پاشیدند  ارزنده ای چون سعید کیخا  قهرمان 
کسانی که سخن از تحولات بزرگ در ژیمناستیک 

به میان آورده بودند اما در پایان مسئولین کمیته 
ملی المپیک را مقصر ناکامی خود جلوه دادند که 
اجاز اعزام ورزشکاران بیشتر را ندادند! با تمام این 
احوال نباید نا امید باشیم ژیمناستیک پتانسیل و 
توان کسب موفقیت در عرصه های بین المللی را 
دارد. جوانانی چون خسرو نژاد، مدنی، احمد کهنی 
توانند  می  آنان  بسیاری چون  و  کیخا  همین  و 
پر  و  پرطرفدار  ورزش  این  آینده  های  موفقیت 
مدال را تضمین کنند در رشته های زیر مجموعه 
ژیمناستیک از جمله ایروبیک، ترامپولین و آکروژیم 
نیز حرف های زیادی برای گفتن داریم به شرطی 
مدیریتی  سیستم  حال  به  فکری  مسئولین  که 
مهم  این  باشند.اگر  داشته  فدراسیون  در  جاری 
صورت نپذیرد، نمی توان به آینده مادر ورزش ها 

چندان امید بست.

پرسپولیس و استقلال؛  باید ها و نباید ها

و اکنون  یک چهارم نهایی آسیا 

   بازی های آسیایی 
  جاکارتا و دست خالی 

  مادر ورزش ها   

لحظه شماری برای آغاز باشگاه های اروپا

بلژیک زیر ساق های 
کاوه رضایی

سوریه؛ حریفی که حدادی را
وادار به بازی کرد!

روز خوش بسکتبال سه نفره و پنج نفره در بازی های آسیایی

سوریه؛ حریفی که حدادی را وادار به بازی کرد!

بازی های آسیایی جاکارتا و دست خالی مادر ورزش ها

علی برکت الله وزیر جوان...

جهرمی چهارسو را قرق کرد 

و  قصه  از  سرشار  ما  فرهنگ 
داستانهای اسطوره ای درباره مرام 
رسم  و  راه  و  پهلوانان  ها،  لوطی 
اقدام  که  است  جوانمری  و  فتوت 
چند روز پیش محمدجواد جهرمی 
اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
بازار چهارسو،  از  بازدید سرزده  در 

مرا به یاد یکی از آنها انداخت.
این داستان گویا حتی در اوایل  سده اخیر نیز نسبت به آنچه 
مرزهای مردی و نامردی نامیده می شد، هنوز رواج داشته و 
در مواردی وقتی چهارسوق قرق می شد، به معنی آن بود که 
قرار است لوطی محل با لوطی محله دیگری تسویه حساب 
کند، لذا در این داستان واقعی یکی از خصلت لوطی های سر 
چهارسوق، وارد کردن دشنه و خنجر از روبرو بوده و خنجر از 
پشت برحریف، انتهای نامردی و ناجوانمردی به حساب می 
آمده است، شاید داش آکل اثر مشهور زنده یاد صادق هدایت، 

نمونه خوب و جالبی برای این قصه باشد.
باری، جهرمی این وزیر جوان که هنگام رای اعتماد مجلس آن 
شد که همه شاهد بودیم، در حرکتی بی نظیر و جوانمردانه، 
چهار سو، یکی از بازارهای شلوغ و شناخته شده تلفن همراه 
و وسایل جانبی آن را یک تنه قرق کرد و رو در رو با تمایز 
قایل شدن بین فروشندگان، خطاب به واردکنندگان موبایل 
گفت: چرا با دلار4200 تومني وارد کردید، اما به قیمت دلار 
روز فروختید؟ چرا این ظلم را به مردم کردید؟ هرکس کرده، 

باید تا قران آخرشو پس بده!
ارزهای  و  قیمتها  رویه  بی  افزایش  با  که  است  همانی  او 
خارجی، اولین وزیر شجاع و جسوری بود که نخستین بار 
اسامی شرکت های گیرنده دلار 4200 تومانی را منتشر کرد 
و نشان داد چون پهلوانان و لوطی های جوانمرد آن دوران، 
امروز در برابر آنانی که خنجر از پشت می زنند، در دفاع از 
حق و حقوق مردم استوار و پایدار ایستاده و بخاطر تخصص، 
تعهد، لیاقت، گذشته و پرونده شفاف و بلورین خود، به هیچ 

کس اجازه باج خواهی و ویژه خواری را نمی دهد.
نامردان و  به عموم ویژه خواران،  بازار چهارسو  جهرمی در 
فرصت طلبانی که با رانت، ژن خوب و وابستگی پشت پرده به 
افراد و مقامات با نفوذ، هیچ ابایی از خوردن حق صغیر و کبیر 
را ندارند این پیام را داد که دیر یا زود نقاب از چهره پر تزویر 
و ریا آنان برخواهد گرفت و پوزه این فاسدان و منحرفان را 
به خاک خواهد مالید، امید که این شیادان و ناخلفان طنین 

این پیام را شنیده باشند.
البته ما نیز از مقامات عالی و ارشد نظام این انتظار را داریم 
بشنوند  را  افکار عمومی  در  پاسخ  بی  این پرسش  که موج 
که چرا دولت و رییس آن، به این یگانه وزیر جوان و جسور 
بسنده کرده و اجازه تکثیر به آنان نمی دهند؟! چرا فقط شعار 
و حرف؟ آیا نباید با جوان گرایی در سطح کلان، الگویی برای 
بدنه نظام ساخته شود؟ ایران ما آکنده از داش آکل ها، لوطی 

ها و جوانمردان و ایضا جوان زنان بسیاری است.

سرمقاله

علیرضا ریحانی

محمدرضا کاظمی

تلخ و شیرین قدرت نمایی وزنه برداران
نوشداروی بعد از »جاودانگی« سهراب
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معاون فنی و عمرانی شهرداری کرج با بیان 
این که اقداماتی برای ساماندهی ورودی جاده 
کرج - چالوس انجام شده است، گفت: تعریض 

ورودی جاده چالوس امری ضروری است. 
وضعیت  تشریح  ضمن  نصیری  عسگر 
به  اشاره  با  کرج،  کلان شهر  مهم  پروژه های 
جاده  ورودی  ساماندهی  برای  که  اقداماتی 
کرج - چالوس انجام  شده است، اظهار کرد: 
با توجه به وجود ترافیک سنگین در محدوده 
با  وضعیت  بهبود  پیگیر  امیرکبیر،  میدانِ 
تعریض  طرح  ازجمله  عملیات هایی  اجرای 

جاده هستیم.
وی اضافه کرد: مقرر بود نصب و راه اندازی کالورت 
ها در آن محدوده از شهر برای هدایت جریان آب 
و جلوگیری از تخریب جاده به خصوص در هنگام 
بارش های فصلی توسط عوامل اجرایی اداره کل 
راه و شهرسازی البرز انجام شود اما چون این 
اقدامات عملیاتی نشد شهرداری کرج از حدود 
یک سال و نیم قبل شروع به نصب کالورت ها در 

آن محدوده کرده است.
نصیری در بخش دیگری از صحبت های خود 

به وضعیت پروژه های عمرانی مهم کلان شهر 
کرج از جمله تقاطع غیرهمسطح شهید آجرلو 
)میدان سپاه( اشاره کرد و گفت: برای ادامه 
عملیات این پروژه در ابتدا باید کارِ عقب نشینی 
دیوار ستاد سپاه امام حسن مجتبی )ع( که در 
کنار این پروژه قرار دارد، انجام شود که اکنون 
در حال اجرا است و بعد از آن عملیات تکمیل 
پروژه ادامه خواهد یافت. اقدامات اجرایی برای 
پروژه تقاطع غیر همسطح شهید آجرلو کرج 
را به نحوی پایه ریزی کرده ایم که تا دو ماه 

آینده به اتمام برسد.
وی در خصوص دیگر پروژه عمرانی مهم کرج 
که تکمیل مجموعه پل های عظیم حصارک 
راه  سر  بر  معارضی  گونه  هیچ   گفت:  است، 
این پروژه وجود ندارد اما کار عمرانی بزرگی 
است که همچنان مراحل سختی را در رابطه 

با اجرای آن پیش رو داریم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری کرج با تاکید بر 
این که در مراحلی از کار هماهنگی با شورای 
ترافیک و پلیس  راه به منظور پیشبرد اقدامات 
اجرایی در این پروژه ضروری است، افزود: طی 

دو ماه گذشته بزرگ ترین بخش این کار که 
شامل نصب سگمنت های پل یا قطعات پیش  

ساخته بتنی است انجام شده است.
اقتصادی به دلیل  از نظر  ادامه داد:  نصیری 
سریع  پیشبرد  کشور  حاضر  حال  شرایط 
مجموعه  پروژه  جمله  از  شهری  پروژه های 

پل های حصارک کمی دشوار است.

اجرای  اقدامات  آخرین  خصوص  در  وی 
کنارگذری که از تقاطع غیر هم سطح آیت الله 
هاشمی رفسنجانی به سمت مهرشهر احداث 
مهمی  نقش  دسترسی  نظر  از  که  می شود 
در توسعه منطقه ویژه اقتصادی پیام خواهد 
داشت نیز گفت: این پروژه در حال اجراست و 
تا سه ماه آینده به بهره برداری خواهد رسید.

معاون فنی و عمرانی شهرداری کرج:

تعریض ورودی جاده چالوس ضروری است

و  آب  پروژه   11 دولت،  هفته  با  همزمان 
حضور  با  البرز  استان  روستایی  فاضلاب 
استاندار البرز و جمعی از مسئولان استان به 

صورت متمرکز به بهره برداری رسید.
استاندار البرز در این مراسم که در روستای 
قاسم آباد در شهرستان ساوجبلاغ  برگزار 
شد و به صورت متمرکز 11 پروژه با اعتباری 
حدود 12 میلیارد و 400 میلیون تومان در 
استان افتتاح شد، ضمن تبریک هفته دولت 
و گرامیداشت یاد و خاطره شهدای دولت، 
پاسداشت  برای  فرصتی  هفته  این  گفت: 
است، چراکه  نظام  خادمین  خدمات رسانی 
در چنین شرایطی با وجود تمامی تنگناها 
و مشکلات موجود که در بخش های مختلف 
تحمیل شده، همچنان ثابت قدم در راستای 

حل موانع ایستاده اند.
محمدعلی نجفی با تأکید بر لزوم اطلاع رسانی 
از اقدامات نظام برای تنویر افکار عمومی، ادامه 
داد: هفته دولت بهانه ای است که خدمات 
تشریح  و  تبیین  مردم  برای  نظام  و  دولت 
شود. وی افزود: عده ای به دنبال پررنگ کردن 
مشکلات و موانع و درصدد به رخ کشیدن 
تنگناها هستند، از این رو باید با حضور مؤثر 
و اطلاع رسانی دقیق از عملکرد دولت و نظام، 

دسیسه ها را خنثی کرد.

 346 از  بیش  امسال  دولت  هفته  در 
پروژه در حال بهره برداری است

استاندار البرز با اشاره به برگزاری این افتتاحیه 
که با تلاش، همراهی و هم افزایی مسئولان 
مربوطه در شهرستان های البرز صورت گرفت 
و برنامه دولت مبنی بر توجه ویژه به مناطق 
روستایی را به درستی اجرایی کرد،گفت: در 
با  پروژه  از 346  بیش  امسال  دولت  هفته 
اعتباری بیش از 2 هزار و 195 میلیارد تومان 
در حال بهره برداری است که از این میزان 
هزار و 700 میلیارد تومان مربوطه به حضور 

فعال بخش خصوصی در البرز می باشد.

در  ماه   11 حدود  طی  که  اقداماتی 
شکل گرفته  البرز  اشتغال زایی  حوزه 
سال  در  مشابه  مدت  با  قابل مقایسه 

گذشته نیست
نجفی به روند اشتغال زایی در البرز اشاره کرد 
و افزود: اقداماتی که طی 11 ماه  گذشته 
گرفته  شکل  البرز  اشتغال زایی  حوزه  در 
قابل مقایسه با مدت مشابه در سال گذشته 
بزرگ ترین  از  یکی  داشت:  اظهار  نیست، 
ظرفیت های استان در حوزه اشتغال زایی، در 
شهرستان ساوجبلاغ است که این امر با وجود 
مشکلات و تحریم های ناجوانمردانه تحمیلی، 
دولت با جدیت به دنبال رونق اقتصادی و 
ایجاد بسترهای اشتغال است که در البرز نیز 
با ایجاد زمینه ای برای شرکت های دانش بنیان 
و حمایت از سرمایه گذاران از این روند، تبعیت 

می شود.

اکنون در حوزه راه سازی البرز پروژه های 
بزرگ ملی در حال تکمیل است

استاندار البرز گفت: علاوه بر پروژه های استانی 
و شهرستانی، اکنون در حوزه راه سازی البرز 
پروژه های بزرگی در حال تکمیل است که 
موانع  رفع  و  تسریع  را  روند  این  با جدیت 
کرده ایم، پروژه بزرگراه همت، آزادراه تهران-
شمال و جاده آبیک چرمشهر و همچنین 
قطار شهری کرج و راه آهن تهران-هشتگرد 

از جمله این پروژه ها است.

کم لطفی ها،  باوجود  نظام  خادمان 
همچنان با قدرت و بی توجه به حواشی 

به کار خود ادامه می دهند
وی افزود: هفته دولت، فرصتی برای تقدیر و 
تشکر از خادمان نظام نیز محسوب می شود، 
قرار  کم لطفی  مورد  گاهی  که  هرچند 
می گیرند ولی همچنان با قدرت و بی توجه به 

حواشی به کار خود ادامه می دهند.
نجفی خاطرنشان کرد: پست، مقام و جسم 

انسان فانی است و تنها خدمات و نام نیک 
می ماند؛ از این رو مسئولان باید بی توجه به 

حاشیه سازی ها به دنبال خدمت باشند.

 زیبنده اصناف و تولیدکنندگان نیست 
که در انبارهای خود را ببندند 

خصوصی  بخش  افزود:  البرز  استاندار 
سرمایه های کشور هستند، بنابراین حضور 
برای  که  ارزهایی  می نهیم.  ارج  را  آن ها 
از  تولیدکنندگان  به  تولید  در  بهره برداری 
مردم  برای  باید  می شود  داده  دولت  سوی 
هزینه شود و برای اصناف و سرمایه گذاران 
انبارهای خود را  زیبنده نیست که درهای 
ببندند. بلکه باید اجازه دهند بازار روال عادی 

خود را طی کند.

حضور  با  که  پروژه هایی  از  بخشی 
استاندار البرز افتتاح و کلنگ زنی شد 

، به قرار زیر است:
افتتاح یک واحد تولیدی با اعتباری حدود پنج 
میلیارد تومان در مساحت سه هزار متر مربع 
با 10 دستگاه و تولید سالانه 150 تن با مواد 
اولیه داخلی که با بهره برداری از این پروژه 
برای 30 نفر اشتغال ایجاد شده است. افتتاح 
مجتمع فرهنگی- دینی ساوجبلاغ مربوط به 
اداره کل تبلیغات اسلامی با اعتباری حدود 
یک میلیارد تومان در سه طبقه، افتتاح پروژه 
آبرسانی روستای قاسم آباد بزرگ که زمین 
این پروژه از سوی دهیاری تملک شده است. 
این امکان از یک حلقه چاه با دبی 45 لیتر بر 
ثانیه آبدهی ایجاد شد. کلنگ زنی احداث بازار 

دائمی عرضه صنایع دستی، مشاغل خانگی و 
صنایع کوچک با ایجاد اشتغال مستقیم برای 
مدرسه  ساخت  پروژه  نفر،کلنگ زنی   300
عالی  کمیساریای  مشارکت  با  کلاسه   12
امور پناهندگان سازمان ملل و اداره نوسازی، 
توسعه و تجهیز مدارس استان، بهره برداری از 
مدرسه نوسازی شده با 9 کلاس در مساحت 
هزار و 115 مترمربع در سه طبقه با اعتباری 

حدود یک میلیارد و 370 میلیون تومان.

آبفای  پروژه های  است  ذکر  به  لازم 
به  این  مراسم  البرز که  در  روستایی 

بهره برداری رسید، از این قرار است:  
حفر و تجهیز 12 حلقه چاه، احداث خط 
انتقال آب در اقطار مختلف به مساحت 22 
هزار و 800 متر ، اصلاح و بازسازی شبکه 
آب روستاها به طول 12 هزار متر، احداث 
 150 و  هزار   2 طول  به  زمینی  مخزن 
طول  به  هوایی  مخزن  احداث  مترمکعب، 
450 مترمکعب، بهسازی چشمه در 3 دهنه، 
احداث ایستگاه پمپاژ در 4 دستگاه، احداث 
مورد،  در 10  تأسیسات  برق  هوایی  پست 
اجرای شبکه برق برای تجهیز چاه ها، احداث 
ساختمان تأسیسات به مساحت 2 هزار متر 
و دیوارکشی 9 واحد و استانداردسازی 792 
رشته از انشعابات، پروژه های آبفای روستایی 
البرز است که با حضور استاندار البرز به صورت 

متمرکز افتتاح و بهره برداری شد.
با افتتاح این پروژه ها 17 هزار و 514 خانوار 
با جمعیتی بیش از 55 هزار و 369 نفر از آب 

آشامیدنی سالم و بهداشتی برخوردار شدند.

استاندار البرز در مراسم افتتاح متمرکز 11 پروژه 
آبرسانی روستایی مطرح کرد:

کم لطفی ها مانع تلاش برای 
خدمت به مردم نمی شود

خطر فروچاله البرز را تهدید می کند
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان البرز گفت: تأمین آب 
شرب در البرز بیشتر به منابع زیرزمینی وابسته است. بنابراین 
با توجه به وضعیت نامناسب سفره های زیرزمینی و روند رو 

به رشد مصرف آب شرب، نگرانی برای تأمین آب وجود دارد.
داوود نجفیان گفت: طبق آخرین برآورد، 87 درصد سد کرج 
پر است و 160 میلیون مترمکعب آب در پشت این سد ذخیره 
است؛ این رقم نسبت به مدت مشابه سال گذشته پنج درصد 

کاهش را نشان می دهد.
میلیون  در حال حاضر 304  نیز  طالقان  افزود: سد  نجفیان 
مترمکعب ذخیره آبی دارد. این یعنی 73 درصد از ظرفیت این 
سد پر است که نسبت به سال گذشته با کاهشی 14 درصدی 

همراه بوده است.
وی در خصوص میزان بارندگی استان از ابتدای سال زراعی 
تاکنون خاطرنشان کرد: از مهرماه سال گذشته تاکنون به طور 
میانگین 358 میلیمتر بارندگی در البرز رخ داده است. این رقم 
در مدت مشابه سال گذشته 411 میلیمتر بود که نشان از 

کاهش 13 درصدی بارش ها در طول امسال دارد.
تأمین آب شرب در  نگرانی در خصوص  ابراز  نجفیان ضمن 
استان البرز اعلام کرد: تأمین آب شرب در البرز بیشتر به منابع 
زیرزمینی وابسته است؛ بنابراین با توجه به وضعیت نامناسب 
سفره های زیرزمینی و روند رو به رشد مصرف آب شرب نگرانی 
برای تأمین آب وجود دارد و اگر مشارکت مردم را نداشته باشیم 

در سال های آتی با مشکل مواجه خواهیم شد.
هم  داد:  ادامه  البرز  استان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
نشست 15  با  سالانه  البرز،  استان  مناطق  برخی  در  اکنون 
سانتیمتری زمین مواجه هستیم و اگر جلو برداشت بی رویه و 
غیر مجاز از آب های زیرزمینی گرفته نشود این نشست بیشتر 

هم خواهد شد.
وی در پاسخ به اینکه در چنین وضعیتی آیا خطر فروچاله البرز 
را نیز تهدید می کند یا خیر گفت: به دلیل محدود شدن تغذیه 
آبخوان ها،  روی  بر  بارگذاری  افزایش  و  زیرزمینی  سفره های 
فروچاله البرز را تهدید می کند و اگر اقدام موثری در این زمینه 

صورت نگیرد احتمال وقوع فروچاله در البرز هم وجود دارد.
نجفیان در پایان خاطرنشان کرد: ما در حوزه آب به مشارکت 

جدی مردم نیاز داریم.

تهیه بسته های بوم گردی برای 
روستاهای البرز

مدیرکل میراث فرهنگی البرز از اتمام فاز اول مطالعات طرح 
جامع گردشگری استان خبر داد.

حجت الاسلام فخرالدین صابری با اعلام این خبر اظهار کرد: البرز 
ظرفیت های زیادی در حوزه توریسم و به ویژه طبیعت گردی 

دارد که بسیاری از آنها مغفول باقی مانده است.
استان ویژگی های  از شش شهرستان  ادامه داد: هر یک  وی 
اقلیمی و آب و هوایی خاص خود را دارند که می تواند به عنوان 
فاکتورهای اساسی برای جذب توریست مورد توجه قرار گیرد. 
به عنوان مثال، گردشگران با سفر به البرز می توانند هم از دیدن 
کویر )اشتهارد( لذت ببرند و هم از جاذبه های مناطق کوهستانی 

در طالقان بهره مند شوند.
وی با اشاره به اتمام فاز اول مطالعات طرح جامع گردشکری 
استان توضیح داد: با اتمام این طرح ظرفیت های گردشگری 
استان به صورت علمی و دقیق شناسایی می شود و می توان برای 

به فعلیت رساندن آنها به درستی برنامه ریزی کرد.
این مسئول افزود: در موازات مطالعات طرح جامع گردشگری، 
میراث  اولویت های  از  یکی  نیز  گردی  بوم  بسته های  تهیه 
فرهنگی استان است؛ چون این بسته ها کمک زیادی به آشنایی 
گردشگران با موقعیت  روستاهای استان، آداب و رسوم ساکنین 

این مناطق، معماری خاص هر نقطه استان و ... می کند.
برای  خاص  12بسته  حاضر  حال  در  کرد:  نشان  خاطر  وی 
سرمایه گذاری در حوزه بوم گردی شناسایی شده که متعاقباً 

معرفی خواهد شد.
مدیر کل میراث فرهنگی البرز در بخش دیگری از صحبت های 
آغاز  برای  گذاران  سرمایه  مشکلات  برخی  به  اشاره  با  خود 
طرح های حوزه گردشگری گفت: بسیاری از سرمایه گذاران از 
روند و جریان کاری خود گلایه دارند و می گویند استعلامات 
صادر شده از سوی اداره کل میراث فرهنگی در برخی موارد در 
دستگاه های اجرایی مسکوت می ماند و ارسال جوابیه بسیار زمان 

بر شده است.
حجت الاسلام صابری ابراز کرد: با وجود این که در جلسه کارگروه 
میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری استان تصویب شد 
که در بازه زمانی یک ماهه به استعلامات جواب داده شود، ولی 

متأسفانه هنوز ما گرفتار این نقصان هستیم.
وی اظهار کرد: افرادی که تمام سرمایه خود را برای ایجاد اشتغال 
و رونق اقتصادی در این استان در شرایط کنونی کشور وارد 
می کنند، بایستی شدیداً مورد حمایت قرار بگیرند وگرنه دلسرد 
شده و به همین سادگی سرمایه های کشور به خارج از مرزهای 

ایران انتقال پیدا خواهد کرد.
وی گفت: امیدواریم با همراهی دستگاه های اجرایی استان روزی 

البرز از یک معبر به یک مقصد گردشگری تبدیل شود.

خبر خبر 

مدیر منطقه 9 شهرداری کرج، از پیگیری 
جدی و رایزنی های مستمر با مسئولان ارشد 
و قضایی استان به منظور انتقال کارخانه قند 

به خارج از شهر کرج خبر داد. 
عباس حق محمدلو ضمن اعلام این خبر 
بیان داشت: کارخانه قند کرج نزدیک به 90 
سال قدمت دارد که در حال حاضر به صورت 
سهامی خاص اداره می شود. این کارخانه بنا 
به قوانین جاری جزو مراکز صنعتی به شمار 
رفته و ادامه فعالیت آن در شهر مضر می باشد. 
بر همین اساس ضروری است کارخانه قند 
به خارج از شهر منتقل شود که این امر با 
انجام اقدامات جدی و رایزنی از طریق مراجع 

ذی ربط در حال پیگیری است.

آبیاری 90 درصد فضای سبز با آب غیر 
شرب

وی در ادامه یکی از مهم ترین اقدامات منطقه 
در سال جاری به منظور کاهش آلودگی هوا و 
افزایش سرانه فضای سبز را کاشت چهار هزار 
اصله درخت و آبیاری فضای سبز با استفاده 

از آب غیر شُرب ذکر کرد.

اصله  هزار  چهار  این  کاشت  مسئول  این 
تا   96 بهمن  ماه های  بین  که  را  درخت 
گرفته  انجام  منطقه  در  امسال  اردیبهشت 
است را موجب توسعه و رونق فضای سبز 
در شهر دانست و افزود: نزدیک به دو هزار 
اصله نهال از این نهال ها در حاشیه اتوبان 
کاشته شد تا ضمن پاک سازی هوای محدوده 

منطقه، به زیبایی  شهر بیفزاید.
وی با بیان اینکه مصرف آب شُرب در این 
زمان و به خصوص در فصل تابستان که با 
بحران های شدید آبی روبرو هستیم، باید با 
احتیاط و دقت ویژه ای انجام گیرد، تبدیل 
بیش از 90 درصد آب مورد نیاز برای آبیاری 
فضای سبز به آب غیرشُرب در منطقه را با 

همین هدف دانست.
به گفته حق محمدلو، اگرچه میزان آبیاری 
برای هر گیاه بنا به مختصات و خصوصیات 
سطح  بیشترین  اما  می گیرد  انجام  آن ها 
قطره ای  به صورت  منطقه  گیاهان  آبیاری 
استاندارد  آبیاری  در عین حال  است. وی 
گیاهان در منطقه را سه مرحله در طول 

هفته ذکر کرد.

این مسئول گفت: منطقه 9 شهرداری کرج 
دارای 16 بوستان بوده و نزدیک به 11.56 
سبز  فضای  را  منطقه  مساحت  از  هکتار 
تشکیل می دهد که شامل بوستان ها، رفیوژ 

و لچکی است.
به گفته حق محمدلو، با توجه به این ارقام، 
سرانه فضای سبز منطقه با احتساب فضای 
مربع  متر   3.5 خصوصی  و  عمومی  سبز 

می باشد.

وجود بیش از 30 هکتار بافت فرسوده 
در منطقه

به  گفته هایش  از  دیگری  بخش  در  وی 
در  فرسوده  بافت های  گستردگی  موضوع 
میزان  داشت:  اذعان  و  کرد  اشاره  منطقه 
قابل توجهی از بافت های فرسوده شهری در 
این منطقه واقع شده که بخش عمده آن در 

محدوده چهارصد دستگاه قرار دارد.
مدیر منطقه 9 با بیان اینکه بیش از نیمی 
بافت  املاک محدوده چهارصد دستگاه  از 
بافت  تقریبی  مساحت  است،  فرسوده 
هکتار  از 30  بیش  را  منطقه  در  فرسوده 

ذکر کرد.
اندیشیده  راهکارهای  خصوص  در  وی 
فرسوده  بافت های  معضل  حل  برای  شده 
در منطقه با توجه به دستورالعمل صادره 
از سوی مرکز، راه اندازی دفاتر تسهیل گری 
دفتر  نخستین  داد:  ادامه  و  کرد  عنوان 
تسهیل بافت فرسوده در منطقه 9 تأسیس 
دریافت  متقاضیان  و  شهروندان  که  شد 
تا  را  مربوطه  امور  تمامی  ساخت  پروانه 
مرحله دستور نقشه در این دفتر به انجام 

می رسانند.
از  کرد:  خاطرنشان  محمدلو،  حق 
جواز  هفت  دفتر  این  شکل گیری  ابتدای 
این  از  فقره  سه  که  شده  صادر  ساخت 
مساحت  یعنی  می باشد  تجمیعی  جوازها 

قابل توجهی را شامل می شود.
به گفته این مسئول، در سال جاری نسبت 
به سال های قبل مراجعات مردم به منظور 
افزایش  بسیار  فرسوده  بافت های  بازسازی 
روند  این  ادامه  با  امیدواریم  که  پیداکرده 
یکی از مهم ترین مشکلات منطقه و شهر به 

سمت اصلاح و بهبودی حرکت کند.

پیگیری برای انتقال کارخانه قند کرج به خارج از شهر

 50  کیلو گرم حشیش 
در فردیس کشف شد

شهرستان  انتظامی  فرمانده 
کیلو   50 کشف  از  فردیس 
دستگیری  و  حشیش  گرم 
یک نفر سوداگر مرگ در این 

شهرستان خبر داد.
سرهنگ بیژن جنتی  ضمن 
اعلام این خبر افزود: در اجرای 
مبارزه با قاچاق مواد مخدر و 
مرگ،  سوداگران  دستگیری 

ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان فردیس با انجام 
اقدامات اطلاعاتی دریافتند که فردیس اقدام به نگهداری مواد 
مخدر در منزل خود کرده و قصد توزیع آن را در بین مشتریان 

خود دارد.
وی اظهار داشت: ماموران بلافاصله وارد عمل شده و مخفیگاه این 
فرد را شناسایی کرده  و هنگامی که یکی از مشتریان برای خرید 
مواد مخدر به درب منزل نامبرد مراجعه کرده بود، متهم دستگیر و 

به پلیس مبارزه با مواد مخدر منتقل شد.
وی افزود: در بازرسی از منزل مقدار 50 کیلو گرم مواد مخدر 

حشیش کشف شد.

کشف 216 هزار لیتر روغن صنعتی 
قاچاق در اشتهارد

انتظامی شهرستان  با تلاش ماموران پلیس آگاهی فرماندهی 
اشتهارد، 216 هزار لیتر روغن صنعتی قاچاق از یک سوله در 

اشتهارد کشف شد.
سرهنگ مصطفی جوکار فرمانده انتظامی شهرستان اشتهارد، 
با کالای  مبارزه  اجرای طرح سراسری  راستای  اظهار کرد: در 
قاچاق، ماموران پلیس آگاهی این شهرستان از وجود یک سوله 
نگهداری سوخت و کالای قاچاق در شهرک صنعتی اشتهارد 

مطلع شدند.
وی گفت: بلافاصله ماموران به مکان مذکور اعزام و در بازرسی 
216 هزار لیتر روغن صنعتی قاچاق به ارزش تقریبی چهار میلیارد 

ریال کشف و یک نفر در این رابطه دستگیر شد .
سرهنگ جوکار افزود: با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبری 
)مد ظله العالی( در خصوص مبارزه با کالای قاچاق مسئولیت 
پلیس در این خصوص بیش از پیش بوده و برابر دستور العمل ها 
و ابلاغیه های صادره به صورت کاملاً فعال و جهادی با این پدیده 
شوم برخورد و فعالیت قاچاقچیان فرآورده های نفتی و کالا رصد 

می شود.

اخبار

پیام به کمک مهرآباد می آید
نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی گفت: مجوزهای لازم 

برای آغاز پروازهای مسافری در فرودگاه پیام اخذ شده است.
عزیز اکبریان، اظهار کرد: فرودگاه پیام تاکنون به عنوان فرودگاهی 
و  امکانات  ایجاد  با  ولی  است  شده  شناخته  آموزشی  و  باری 
زیرساخت های لازم به زودی پروازهای مسافری آن آغاز خواهد شد.

وی ادامه داد: 80 درصد زیرساخت های لازم برای مسافری شدن 
این فرودگاه ایجاد شده و با اخذ مجوزهای لازم به زودی شاهد 

اولین پروازهای مسافری از این مجموعه خواهیم بود.
برای  سوخت  تأمین  جمله  از  لازم  تمهیدات  تمام  افزود:  وی 
این  آغاز  با  و  فرودگاه صورت گرفته  این  هواپیماهای مسافری 

پروازها حجم جمعیتی از فرودگاه مهرآباد کاسته می شود.
نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی توضیح داد: تکمیل 
این فرودگاه از تردد بیش از سه میلیون نفری استان البرز و قزوین 
به تهران جلوگیری می کند. ساکنان غرب تهران نیز با تکمیل 
فرودگاه پیام می توانند از این فرودگاه به لحاظ نزدیکی مسیر 

استفاده کنند.

محکومیت 4 دریافت کننده ارز در البرز
مدیرکل تعزیرات حکومتی البرز از صدور رأی محکومیت چهار 
دریافت کننده ارز دولتی خبر داد و گفت: این افراد چندی پیش 
مبالغ قابل توجهی از بانک های مختلف دریافت کرده اند و تاکنون 
هیچ گونه مدارک و یا اوراق گمرکی حاکی از ورود کالا به کشور 

ارائه نکرده اند.
علی اکبر مختاری گفت: پس از اینکه تعدادی از بانک های استان 
علیه چهار نفر از دریافت کنندگان ارز دولتی شکایت ارائه کردند، 
پرونده تخلف آن ها در شعبه هفتم اداره کل تعزیرات حکومتی مورد 

رسیدگی و رأی غیابی برای آن ها صادر شد.
مختاری افزود: در اجرای برخورد و مقابله با عدم انجام تعهدات 
بانک ها  این خصوص  در  اصلی  ارکان  مهم ترین  از  یکی  ارزی، 
هستند که باید همکاری لازم را برای پیشگیری از جرائم ارزی 

داشته باشند.
وی اضافه کرد: در این زمینه چندین پرونده به تعزیرات حکومتی 
البرز مبنی بر اینکه افرادی چندی پیش مبالغ قابل توجهی از 
بانک های مختلف دریافت کرده اند و تاکنون این شرکت ها هیچ گونه 
مدارک و یا اوراق گمرکی حاکی از ورود کالا به کشور به بانک ها 

ارائه نکرده اند.
وی ادامه داد: این شرکت ها به اتهام عدم ایفای تعهدات ارزی 
سرجمع به پرداخت مبلغ 224 میلیارد و 878 میلیون و 254 
هزار و 594 ریال جزای نقدی در حق دولت و پرداخت مبلغ 12 
میلیون 580 هزار 62  یورو و 19 میلیون و 423 هزار و 646 یوآن 
چین و همچنین مبلغ 27 هزار و 276 درهم امارات و تعلیق کارت 

بازرگانی به مدت یک سال محکوم شدند.

اخبار

رستاخیز خبر
پایگاه خبری تحلیلی

rastakhiznews.ir

مسئول روابط عمومی شرکت گاز البرز اعلام کرد 
با هدف اجرای طرح توسعه شبکه، گاز ساکنان 
محدوده پل شهید سلطانی کرج امروز یکشنبه 

قطع می شود.

محدوده  ساکنان  گفت:  محسنی  علی اصغر 
کوچه های  شامل  کرج  سلطانی  شهید  پل 
صاحب الزمان )عج ( و یاس از ساعت 8 صبح الی 
14 بعدازظهر دچار قطعی گاز خواهند شد. حضور 

ساکنان این محدوده در زمان قطعی گاز در منازل 
ضروری است.

با  حادثه  بروز  صورت  در  محدوده  این  ساکنان 
شماره تلفن 194 شرکت گاز تماس حاصل نمایند.

گاز مناطقی از کرج قطع می شود
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نماینده مردم کرج در مجلس شورای اسلامی با اشاره به مسئله 
انتخاب شهردار کرج، گفت: شورای شهر مستقل است و نمایندگان 

نظری را تحمیل نمی کنند.
محمدجواد کولیوند اظهار کرد: دولت و مجلس همراه هم باید به 

کشور و نظام خدمت کنند. اگرچه مشکلات و اختلاف نظرهایی 
بر  می توانند  مردم  کنار  در  مجلس  و  دولت  ولی  دارد  وجود 
مشکلات غلبه کنند. نمایندگان صرفاً دیدگاه خود را بیان می کنند 

و هیچ گاه نظری را بر شورا تحمیل نکرده اند.

کولیوند: شورای شهر مستقل است و نمایندگان نظری را تحمیل نمی کنند

ویژه

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای / خانم مهرزاد زرگر طالبی دارای شناسنامه شماره 2238 به 
شرح دادخواست به کلاسه 970439/3/97 از این شورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان زهرا بیگم 
معلم بشناسنامه شماره 326 در تاریخ 18/ 1396/9 اقامتگاه دائمی 
خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:

1.  عالم خانم همتی فرزند حاجی حسن متولد 1300/2/3ش ش 
10614 مادر متوفی

2.  مهرداد زرگر طالبی فرزند اکبر متولد1346/9/7  ش ش 2163 
پسر متوفی

3.  مهرزاد زرگر طالبی فرزند اکبر متولد 1350/6/30 ش ش 2238  
پسر متوفی

4.  میترا زرگر طالبی فرزند اکبر متولد 1341/1/9 ش ش 38 
دختر متوفی

5. ماندانا زرگر طالبی فرزند اکبر متولد 1345/6/2 ش ش1114 
دختر متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت 
آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد 
او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد 

و الا گواهی صادر خواهد شد. % م       13413/ 97/ف 
رئیس شعبه 3 شورای حل اختلاف 

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به 

آقای/ خانم محدثه معصومی فرزند محمد 
خواهان آقای علیرضا نوربخش دادخواستی به طرفیت 
خوانده خانم محدثه معصومی به خواسته مطالبه خسارت 
و مطالبه خسارات دادرسی مطرح که به این شعبه 
کلاسه 9709982611300145  شماره  به  و  ارجاع 
شعبه 13 دادگاه عمومی حقوقی کرج ثبت و وقت 
رسیدگی مورخ 1397/09/20 ساعت 10:30 تعیین 
که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون 
آئین دارسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده 
و درخواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید 
کثیرالانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه 
پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه و 
ضمن اعلام نشانی کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و 
ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی 

در دادگاه حاضر گردد.    97/13414/ف  
منشی شعبه 13 دادگاه عمومی حقوقی کرج - 

محسن حاتمی 
کرج - میدان نبوت - بلوار ملاصدرا - روبروی 

پارک نبوت - پلاک 124 - 120  

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای / خانم یوریک 

بدویان فرزند هیراک و محمد علی فتحی شربیانی فرزند امامویردی 
خواهان آقای / خانم صدیقه عجم دشتی نژاد دادخواستی به 
و  هیراک  فرزند  بدویان  یوریک  خانم   / آقای  خوانده  طرفیت 
محمد علی فتحی شربیانی فرزند امامویردی به خواسته الزام 
به تنظیم سند خودرو مطرح که به این شعبه ارجاع و به مشاره 
پرونده کلاسه 9709982690700433 و شعبه 22 شورای حل 
اختلاف کرج ) 7 سابق( - مجتمع شماره 2 ) شهید ملک زاده( 
ثبت و وقت رسیدگی مورخ 1397/07/11 ساعت 9:00 تعیین 
دادرسی  آئین  قانون  ماده 73  دادگاه طبق  که حسب دستور 
مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان 
مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد 
تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه 
مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و 
ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه 

حاضر گردد.  13415/ 97 / ف
مسئول دفتر شعبه شورای حل اختلاف شعبه 22 شورای حل 
اختلاف کرج) 7 سابق( - مجتمع شماره 2 )شهید ملک زاده( 

- ندا شفیعی دهکانی 
کرج - چهار راه طالقانی - ساختمان سابق دادسرای ناحیه 3 

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای / خانم اژدر شهبازی - 
محمد علی لواسانی - عصمت مقیمی همدانی - ناصر کوسه کلانی - رسول انار 
مشگه - علی دولت  شاهی- نصرت اله آشتیانی - حبیب اله اسلامی فربد- محسن 

حسین خانی - عزیزه امانی - رقیه آذری 
خواهان خانم زهرا نوروزی فرزند مرتضی قلی دادخواستی به طرفیت خوانده 
آقای / خانم اژدر شهبازی - محمد علی لواسانی - عصمت مقیمی همدانی - 
ناصر کوسه کلانی - رسول انار مشگه - علی دولت شاهی - نصرت اله آشتیانی  
- حبیب اله اسلامی فربد - محسن حسین خانی - عزیزه امانی - رقیه آذری به 
خواسته اثبات مالکیت الزام به تفکیک ملک - الزام به تنظیم سند رسمی مطرح 
که به این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 9709983030700487 
شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان فردیس ثبت و وقت رسیدگی مورخ 
1397/08/30 ساعت 9:00 تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع 
ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و 
درخواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی 
می گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه 
مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود، نسخه ثانی و ضمائم را دریافت و 
در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد. 13444/ 97/ ف  

منشی دادگاه حقوقی شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان 
فردیس- میرزایی   /   استان البرز - شهرستان فردیس - جاده ملارد 

- کانال شرقی - دادگستری شهرستان فردیس

دادنامه 
دادگاه   112 شعبه   9609982657301105 کلاسه  پرونده 
کیفری دو شهرستان کرج ) 112 جزایی سابق( تصمیم نهایی 

شماره 9709972615200554 
شاکی: خانم کیمیا شایگان فر فرزند هاشم با وکالت خانم زهرا 
شجاعی فرزند عزت اله به نشانی استان البرز- شهرستان کرج 
بلوار بهار آزادی-  - شهر کرج - فردیس - شهرک منظریه - 

ساختمان مریم - واحد 8 
متهم: آقای مصطفی حیدری فرزند دوستعلی به نشانی البرز - 

کرج- متواری و مجهول المکان 
اتهام: کلاهبرداری 

گردشکار: با بررسی اوراق پرونده و ملاحظه اظهارات و مداقه در 
لوایح تقدیمی دادگاه به شرح ذیل مبادرت به صدور رأی می 

نماید: 
رای دادگاه

در خصوص اتهام آقای مصطفی حیدری فرزند دوست علی مبنی 
بر کلاهبرداری با عنایت به شکایت شاکی خانم کیمیا شایگان فر 
و با وکالت خانم زهرا شجاعی و تحقیقات به عمل آمده در دادسرا 
و استعلام بانکی به عمل آمده و ملاحظه تصویر پرینت حساب - و 
تحلیل رفتار متهم که شاکی  را به یک امر واهی امیدوار کرده و 
با گذاشتن یک نرم افزار در فضای مجازی تحت عنوان فروش ارز 
اینترنتی شاکی به آن درگاه مراجعه کرده و پس از تماس با متهم 
- متهم اعلام داشته که اگر پول را واریز کند ارز اینترنتی به حساب 
ایشان انتقال می یابد اما پس از اقدامات شاکی و انتقال وجه آن نرم 
افزار حذف می شود و متهم نیز از دسترس خارج شده دادسرا نیز 
توفیقی در دستیابی به متهم نداشته و متهم متواری شده اند - که 
در جلسه دادگاه نیز حضور نیافته بنابراین قرائن و امارات مذکور - که 
برای دادگاه علم آور هستند بزه ایشان از نظر این دادگاه محرز  و 
مسلم تشخیص داده شده و به استناد ماده یک قانون تشدید مجازات 
مرتکبین اختلاس ارتشاء و کلاهبرداری مصوب 1367/9/15 حکم به 
محکومیت ایشان به چهار سال حبس تعزیری و جزای نقدی به میزان 
نهصد و بیست و شش میلیون ریال در حق دولت و رد مال شاکی به 
میزان مذکور صادر و اعلام می گردد- رأی صادره غیابی است و ظرف 
بیست روز پس از ابلاغ به محکوم علیه قابل واخواهی در این دادگاه و 
پس از آن ظرف بیست روز قابل تجدید نظرخواهی در محاکم تجدید 

نظر استان البرز می باشد. % ب
97/13421/ف 

صادق حسنوند - رئیس شعبه 112 دادگاه کیفری دو کرج

»دنیای هوادار« عوامل افزایش چند برابری نرخ سفرهای هوایی را بررسی می کند

سایه منافع هوایی بر حقوق زمینی
در آسمان هم پای سودجویان در میان است!

گرانی نرخ بلیت هواپیما 
در پروازهای داخلی این 
روزها به مهم ترین خبر 
محافل  در  اقتصادی 
شده  تبدیل  خبری 
های  نرخ  ارائه  است. 
تومان  میلیون  یک 
پروازهای  در  بالاتر  و 
داخلی آنچنان شوکی 
که  کرده  وارد  بازار  به 
هضم آن برای اهل فن دشوار است؛ به ویژه آنکه 
متخصصان به خوبی می دانند بخش عمده ای از 
هزینه های عملیاتی ایرلاین های داخلی در پروازهای 
داخلی به »ریال« است و قاعدتا افزایش نرخ ارزهای 
خارجی نباید تاثیر چندانی بر هزینه های عملیاتی 

شرکت های هواپیمایی داشته باشد.
شرایط گرانی نرخ بلیت پروازهای داخلی و حتی خارجی 
تا به آنجا پیش رفته که شاهد انجام پروازهای خالی 
از مسافر و متعاقبا کاهش پروازها در این ایام پر رونق 
تابستانی هستیم. پروازهایی که گاه با بیست درصد 
ظرفیت خود انجام می شوند. به ویژه در مسیرهای 
زیر یک ساعت که سفر زمینی 5 تا 8 ساعته می تواند 
از سوی مسافران به کار گرفته شود و در این میان 
متاسفانه هیچ یک از مسئولان  وزارت راه و شهرسازی و 
سازمان هواپیمایی کشوری در این باره موضع مشخص 
و صریحی نگرفته اند و گاه و بیگاه شاهد اظهارات غیر 
مسئولانه از سوی بعضی از مسئولان هستیم که چندان 

قاطع و منطبق با واقعیت های موجود نیست.

 سرچشمه مشکلات 
اما آنچه که ما را وادار به نگارش چنین مطلبی نموده، 

فرصت طلبی و سودجویی ایرلاین های داخلی است 
که از همان بدو تاسیس و راه اندازی همواره سخن از 
ضرر و عدم توجیه اقتصادی فعالیت خود در حمل و 
نقل هوایی به میان آورده اند، اما روز به روز شاهد رشد 
و ترقی و افزایش تعداد ناوگان پروازهای شان هستیم!.
جالب تر اینکه تعدادی از مدیران ایرلاین های 
داخلی تا پیش از تاسیس و راه اندازی شرکت 
اندوخته  خود  مالکیت  تحت  هواپیمایی  های 
چندانی نداشتند و تنها متکی به حقوق دوران 
بازنشستگی خود به عنوان یکی از اعضای فعال 
در حوزه هوانوردی بودند! اما حالا تراست های 
مالی پر قدرتی را در خارج از حوزه هوانوردی 
هم مدیریت می کنند! و مالکیت کارخانجات و 

هتل های متعددی را بر عهده دارند!
البته بررسی این موضوع فعلا در مطلب کنونی مان 
جایی ندارد چون در آن صورت باید به نحوه خرید 
هواپیما از واسطه های اوکراینی  و تفاوت نرخ پرداختی 
به آن ها در مقایسه با نرخ های ثبت شده در اسناد 
فروش هم اشاره کنیم! اما در این مطلب بیشتر سعی 
داریم تا به هزینه های عملیاتی شرکت های هواپیمایی 
از بابت انجام پروازهای داخلی بپردازیم. یعنی همان 
به  ایرلاین های داخلی  از سوی مدیران  عاملی که 
عنوان مستمسکی برای گرانی غیرقابل تصور نرخ بلیت 

پروازهای داخلی مورد توجه قرار گرفته است. 
جدا از ارزش سرمایه گذاری ایرلاین ها از بابت خرید 
هواپیما که خود حدیث مفصلی است، هزینه عملیاتی 
هر هواپیما تابع پنج آیتم اصلی است. که به ترتیب 

اهمیت و ارزش اقتصادی به شرح زیر می باشد: 
1- هزینه نیروی انسانی

2- هزینه سوخت
3- هزینه تعمیرات و قطعات یدکی

4- هزینه عملیات فرودگاهی
5- هزینه ناوبری و عبور از فضای کشور

حقوق که به دلار نیست!
مهم ترین هزینه برای هر ایرلاینی در  

سطح جهان بحث »نیروی انسانی« است. 
به نحوی که دستمزد پرداختی ایرلاین 
های بین المللی به خلبانان خود به عنوان 
مهم ترین عامل انسانی در انجام هر پروازی گاه تا 200 
میلیون دلار در سال می رسد ولی دستمزد خلبانان 
ایرانی به ریال پرداخت می شود و در این ایام پرتلاطم 
اقتصادی افزایش چندانی در پرداخت های ایرلاین ها 
به پرسنل پروازی و عملیاتی شان به عمل نیامده است 
که بخواهیم از آن به عنوان دست آویزی برای افزایش 

هزینه ها استفاده کنیم.

سوخت که هنوز گران نشده!
قیمت سوخت تحویلی به ایرلاین های  

ایرانی در پروازهای داخلی بسیار پایین 
و حتی ارزان تر از سوخت خودرو است 
و به همین دلیل سوخت را به عنوان دومین عامل 
هزینه ای در شرکت های هواپیمایی داخلی معرفی 
کرده ایم در صورتی که سوخت برای ایرلاین های 
غیر ایرانی، مهم ترین فاکتور هزینه ای محسوب می 
شود. بر اساس برآوردهای بین المللی، هزینه سوخت 
بین 30 تا 35 درصد هزینه های عملیاتی در هر 
پرواز محسوب می شود و به همین دلیل است که 
بحران های نفتی تاثیر بسیار مخربی بر شرکت های 
هواپیمایی دارد که خوشبختانه ایرلاین های داخلی از 

این قانون مستثنی می باشند. 
مصرف سوخت هواپیما ارتباط مستقیم بر وزن آن 

به هنگام پرواز و مدل هواپیما و صد البته موتور آن 
دارد. به نحوی که برای هواپیماهای توربوپراپ مانند 
پروازی  ساعت  هر  در  مسافر  هر  ازای  به   »ATR«
حدود 15 لیتر سوخت مصرف می شود که این رقم 
برای هواپیماها با موتور جت بین 20 تا 25 لیتر در 
هر ساعت پرواز به ازای هر مسافر است. بنابراین در 
اهواز  یا  و  یا شیراز  به مشهد  تهران  مانند  مسیری 
که مدت پرواز حدود 70 دقیقه است و با توجه به 
کهنه بودن هواپیماهای مورد استفاده که عموما از 
  )md(  هواپیماهای تولید کارخانه مکدانل داگلاس
استفاده می شود، هزینه سوخت به ازای هر مسافر 
حدود 25 لیتر است که با احتساب نرخ 700 تومانی 
برای عرضه سوخت بر پروازهای داخلی حدود 17 هزار 
و 500 تومان می شود که قطعا تایید می فرمایید بر 
دلیل ثابت بودن نرخ سوخت و عدم افزایش آن در 
شرایط کنونی، حداقل بهانه ای در این زمینه برای 

ایرلاین ها باقی نمی ماند.

 قیمت قطعات افزایش یافته ولی نه آنقدر!
سومین آیتم هزینه ای بحث تعمیرات 
و قطعات یدکی است که از ارکان بسیار 
مهم در هزینه های عملیاتی می باشد 
چون برخلاف خودرو که هر زمان که 
خراب شود، نیاز به تعمیرات پیدا می کند، بسیاری از 
قطعات هواپیما پس از سپری شدن زمان عملیاتی اش 

باید تعویض گردد.
در این بین دستمزد تعمیرات برای ایرلاین ها ایرانی به 
دلیل استفاده از پرسنل ایرانی به صورت ریالی است، 
اما خرید قطعات به ارز است که می توان به خوبی و به 
درستی میزان آن را تعیین و نسبت هزینه های مربوط 
به قطعات یدکی به هر ساعت پرواز را مشخص نمود 

که کار چندان دشواری نیست.

عملیات فرودگاهی برای برخی سود هم دارد!
به  مربوط  ای  هزینه  آیتم  چهارمین 
پرواز  هر  )زمینی(  فرودگاهی  عملیات 
عهده  بر  خدمات  این  امروزه  که  است 
شرکت های مختلف فرودگاهی واگذار 
شده است و ارقام پرداختی ایرلاین ها به این شرکت 
های فرودگاهی هم مشخص و به ریال می باشد و 
پس از تغییر نرخ ارز، تفاوت چندانی هم نکرده است. 
بنابراین توسل به این بهانه که در افزایش نرخ ارز، نرخ 
خدمات فرودگاهی در داخل ایران هم افزایش یافته 

مردود می باشد.
مسوولیت  خود  که  هم  هایی  ایرلاین  از  دسته  آن 
عملیات فرودگاهی شان را بر عهده دارند، مانند ایران 
ایر نه تنها هزینه های شان به ریال است، بلکه از بابت 
ارائه خدمات به سایر شرکت های داخلی و خارجی از 

این بابت درآمد هم دارند!

هزینه های ناوبری
عملیات  در  ای  هزینه  مورد  آخرین 
بحث  هواپیمایی  های  شرکت  پروازی 
خدمات ناوبری و استفاده از کریدورهای 
هوایی در مسیرهای پروازی است که مسوولیت آن 
برعهده سازمان هواپیمایی کشوری است و بر اساس 
تناژ هواپیما و مسافتی که در فضای داخلی کشور طی 
می کند، هزینه آن محاسبه و از ایرلاین های ایرانی به 
ریال و ایرلاین های خارجی به دلار دریافت می شود.

واضح تر اینکه هر هواپیما به ازای هر تن وزن و برای 
طی هر 10 کیلومتر مسیر هوایی در داخل ایران باید 
7 سنت به سازمان هواپیمایی کشوری که مدیریت 

فضای پروازی در ایران و عملیات ناوبری را عهده دارد، 
پرداخت کند که البته هزینه تعلق گرفته با ایرلاین 
های داخلی بسیار کمتر از شرکت های هواپیمایی 

خارجی است.

***

حالا گرانی بلیط دلیل درست دارد؟
تمام هزینه عملیاتی هر پرواز در این مطلب مورد 
بررسی قرار گرفت تا مشخص شود که تمام ادعاهای 
مالی مطروحه از سوی ایرلاین های ایرانی برای افزایش 
نرخ بلیت پروازی چندان هم منطبق با واقعیت نیست 
و در واقع شرکت های هواپیمایی با استفاده از آشفته 
بازار اقتصادی در ایران که در پی افزایش بی رویه نرخ 
ارزهای خارجی به وجود آمده، به فکر منفعت طلبی 
افتاده و در این راه متاسفانه از حمایت مدیریت حاکم 

بر صنعت هوانوردی ایران هم برخوردارند.
ذکر این مثال نیز خالی از لطف نیست که تا پیش 
متوسط  ارز،  نرخ  افزایش  و  تابستان  فصل  آغاز  از 
قیمت بلیت رفت و برگشت پروازهای اروپایی ایران 
ایر و ماهان در پایین ترین کلاس پروازی حدود یک 
میلیون و دویست هزار تومان بود! حتی در مسیری 
مانند مسکو شاهد ارائه نرخ 800 هزار تومانی از سوی 
پرواز 8  در یک  برگشت  و  رفت  بلیت  برای  ماهان 
ساعته بودیم و هما هم در همین مسیر نرخ 850 هزار 
تومانی را در رقابت با ماهان ارائه کرده بود، اما حالا 
نرخ پرواز 40 دقیقه ای تهران به اصفهان از سوی هما 
566 هزار تومان تنها برای یک مسیر یک طرفه 40 
دقیقه ای ارائه می شود در صورتی که هزینه پروازهای 
داخلی برای ایرلاین ها بسیار کمتر از هزینه عملیاتی 

پروازهای بین المللی است.

مهرداد فرشیدی
 عضو هیات علمی دانشگاه

و مدرس حمل و نقل
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البرز  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
گفت: مسافری شدن فرودگاه پیام یک ظرفیت 

بسیار خوبی در حوزه گردشگری است.
خسرو ارتقایی صابری در کارگروه میراث فرهنگی 
به  اشاره  با  استان  گردشگری  و  صنایع دستی 
اهمیت توسعه گردشگری به منظور رونق اقتصادی، 
اظهار کرد: مناطق گردشگری و بوم گردی استان 
شناسایی شده اند، مدیرکل میراث فرهنگی استان 

با حضور در شورای عالی معدن محدودیت هایی 
اعطای مجوز معدن در مناطق موردنظر را اعلام 

کند تا شاهد کمترین تداخل ها باشیم.
وی به کمبود زیرساخت های گردشگری در استان 
اشاره کرد و گفت:  در استان البرز فاقد منطقه 
»باراجین«  منطقه  همچون  گردشگری  خاص 

قزوین هستیم.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز با 

تأکید بر اینکه بسیاری میهمانان خود را یا به جاده 
کرج - چالوس یا حاشیه رودخانه طالقان می برند، 
گفت: در هر دو صورت بستر رودخانه در معرض 

خطر قرار می گیرد.
درصدد  کرد:  تأکید  دیگری  بخش  در  ارتقایی 
خصوص  در  ملی  امنیت  عالی  شورای  هستیم 
این  برای طرح های گردشگری در  صدور مجوز 
محور مساعدت کند، امید است با نهایی شدن 

عبور  نیز  نقیصه  این  از  طرح جامع گردشگری 
کنیم.

وی در ادامه با اشاره به مسافری شدن فرودگاه پیام 
و افتتاح آن طی روزهای آینده، گفت :مسافری 
شدن فرودگاه پیام یک ظرفیت بسیار عالی در 
حوزه گردشگری است که می توان از آن به نحو 
احسن استفاده کرد، امیدوارم با درایت متولیان 

مربوطه اقدامات خوبی انجام شود.

معاون عمران استانداری البرز:

مسافری شدن فرودگاه پیام ظرفیت خوبی در حوزه گردشگری است
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پرسپولیس و استقلال؛  باید ها و نباید ها

و اکنون  یک چهارم نهایی آسیا ...

 چیزی به سوت آغاز مرحله یک چهارم نهایی 
جام باشگاه های آسیا نمانده است. جامی که 
به خاطرش تیم ملی را برای چند هفته تنها 
گذاشتیم و بازیکن در اختیارش نگذاشتیم تا 
بتوانیم در این تورنمنت موفق ظاهر شویم. حالا 
وقت رسیدن به موفقیتی است که بخاطرش 
تیم ملی را فدا کردیم. آبی های پایتخت از 
ساعت 20:30 روز دوشنبه در ورزشگاه آزادی 
میزبان تیم بی نقص السد قطر است و دقیقا 
بیست و چهار ساعت بعد هم پرسپولیس در 
قطر و در استادیوم »عبدالله بن خلیفه« مهمان 

الدحیل قدرتمند خواهد بود.
بیراه نیست اگر بگوییم دیداری که قرمز و آبی 
پایتخت ماه ها انتظارش را می کشیدند فرا 
رسیده است و تمام ایران در این دو شب و 
البته دو دیدار برگشت، فارغ از هر رنگ و تیمی، 
برای حمایت از ایران باید از هر دو تیم حمایت 
کند. تجربه ثابت کرده است که هواداران ایرانی 
در چنین بزنگاه های حساسی، تیم هایشان را 
تنها نمی گذارند و قطعا در دیدار های تهران، 

استادیوم پر خواهد شد.
و تنها مانده است برآورده شدن خواسته این 
هواداران یعنی »آبروداری« در آسیا. نگاهی می 
اندازیم به باید ها و نباید هایی که متوجه این 

دو باشگاه پر طرفدار پایتخت است ؛

استقلال تهران
آبی های پایتخت، روزهای خوبی را در لیگ 
برتر سپری نمی کنند. آن ها که با حضور 
»وینفر شفر« از فصل گذشته روند خوبی را 
آغاز کرده بودند و با خرید های جدیدشان تیم 
را برای قهرمانی در این فصل بسته اند، از پنج 
بازی ابتدایی این فصل تنها شش امتیاز گرفته 
اند. سه امتیاز کمتر از رقیب سنتی شان و شش 
امتیاز کمتر از صدرنشین، شروع رویایی مد نظر 
هواداران این تیم نبوده و خرید های خارجی 
پر سر و صدای باشگاه هم تا به اینجا رضایت 
هیچ یک از هواداران را جلب نکرده است. آن ها 

بی صبرانه امیدوارند که موتور تیم شان هر چه 
زودتر روشن شود و بازی هایی شبیه به دیدار 

برابر تراکتورسازی را از تیمشان شاهد باشند.
یکی از علت های اصلی روشن نشدن موتور 
استقلال، هماهنگ نشدن بازیکنان جدید با 
ترکیب اصلی است. »الحاجی گرو«، »نیومایر« 
و »همام طارق« بازیکنان با کیفیتی هستند اما 
در دیدار های اخیر نشان دادند که هنوز در تیم 
جا نیفتاده اند و نیاز به زمان بیشتری دارند. 
شاید اگر کمی زودتر به استقلال ملحق می 
شدند، شفر با فراغ بال بیشتری آن ها را به کار 
می گرفت و آزمایش می کرد. اما قطعا یکی 
از تردید های شفر در دیدار فردا برابر السد، 
استفاده کردن از بازیکنان جدیدش است. چرا 
که بر عکس استقلال، السد به اندازه کافی آماده 
و هماهنگ است و از زوج ترسناک »ژاوی«  
و »گابی« در مرکز میدان بهره می گیرد. به 
همین دلیل، اولین خطای آبی ها در چنین 
مسابقه ای، می تواند آخرین اشتباه آن ها باشد.
از طرفی، همین عدم هماهنگی در ترکیب 
اصلی، خلاقیت را از تیم گرفته است و دست 
استقلال را برای رقبا در شرایط فعلی کاملا 
تیم  که  است  درست  السد  است.  کرده  رو 
از  که  با شناختی  قطعا  اما  است،  قدرتی  با 
استقلال هجومی شفر دارد، در تهران بیشتر 
دقایق بازی قصد عقب نشینی خواهد داشت. 
در این پنج هفته ابتدایی، استقلال ثابت کرده 
است که در مقابل دفاع های چند لایه، نمی 
تواند بازی خود را به حریف دیکته کند و در 
ناتوان است. آبی ها، اگر می  طراحی حمله 
خواهند مقابل دفاع السد که به مراتب از تیم 
های لیگ برتر خودمان بهتر است موفق عمل 
کنند، باید خلاقیت بیشتری به خرج دهند و 
مقابل این تیم با تمرکز بهتری به میدان بروند 
که اشتباهات دیدار »پارس جنوبی« شان را 
تکرار نکنند چرا که قطعا السد تیم زهردار تری 

نسبت به پارس جنوبی است.
حریف استقلال در دیدار فردا، هفده گل در 
سه بازی لیگ قطر به ثمر رسانده است. آمار 
ترسناکی که قطعا وینفرد شفر بهتر از همه از 
آن مطلع است. »بغداد بوجناح« مهاجم این 
تیم روز سختی را برای مدافعان استقلال رقم 
خواهد زد و باید ببینیم برنامه شفر برای خنثی 
کردن زهر این تیم قطری چیست. اگر بازیکنان 
جدید استقلال به مرز آمادگی رسیده باشند، 
روز خوبی در انتظار آبی ها خواهد بود و می 

توانند روی خلاقیت »نیومایر« حساب باز کنند. 
اگر چنین نباشد، باید منتظر برگ برنده وینفرد 

شفر در این مسابقه باشیم.

پرسپولیس 
شاگردان »برانکو ایوانکوویچ« نیز با سه تساوی 
حساس  دیدار  این  به  برتر  لیگ  در  پیاپی 
رسیدند. »استقلال خوزستان«، »نفت مسجد 
سلیمان« و »صنعت نفت آبادان« سه تیمی 
بودند که حسابی پرسپولیس را در این هفته ها 
اذیت کردند و برای گلزنی به دردسر انداختند. 
دردسری که در هیچ کدام از این بازی ها منجر 
به تغییر تاکتیک توسط برانکو نشد و او در 270 
دقیقه تمام، دست به تفکراتش نزد. اتفاقی که 
اگر در دیدار برابر الدحیل تکرار شود و برانکو 
ذهنیت اش را تغییر ندهد، می تواند برای این 

تیم در قطر گران تمام شود.
پرسپولیس در باشگاه های آسیای سال های 
اخیر، خارج از تهران هیچ گاه عملکرد امیدوار 
کننده ای نداشته است و این مساله بی تردید 
چشم هواداران را بیش از پیش می ترساند به 
خصوص که آن ها روز سه شنبه باید در قطر 
برابر یکی از مدعیان اصلی این تورنمنت یعنی 
الدحیلی که مدت  بروند.  الدحیل به میدان 
هاست در 90 دقیقه ی هیچ مسابقه ی رسمی 
شکست نخوردند و رکوردشان 30 بازی را هم 
رد کرده است. به زعم خیلی ها، خستگی ناشی 
از بازی ها و پرواز های پیاپی، بدن بازیکنان 
این تیم را از فرم می اندازد و نتیجه این مساله 
ناتوانی قرمز ها در ارائه بازی همیشگی شان می 
شود. مساله ای که برانکو در کنفرانس خبری 
بعد از بازی مقابل صنعت نفت هم به آن اشاره 
کرد و از اینکه الدحیل برای این مسابقه ده روز 
استراحت می کند و ما پنج روز گلایه کرد. با 

این همه، برانکو از خیلی وقت پیش برنامه بازی 
ها را می دانسته و باید برنامه ریزی مدونی برای 
بدنسازی در پیش فصل می کرده است تا در 

هر شرایطی بدن بازیکنان افت نکند.
از طرفی نیمکت کم جون پرسپولیس برای 
تزریق به تیم نیمه دوم باعث شده است که 
نگرانی بیشتری در این دو بازی برابر الدحیل 
متوجه این تیم باشد. هنوز محرومیت این تیم 
در فصل نقل و انتقالات، دردسر اصلی قرمز ها 
به حساب می آید و شاید اگر پرسپولیس با 
ترکیب نیم فصل دومش می توانست به مصاف 
این تیم قطری برود، تا این حد هوادارانش از 

پیروزی نا امید نبودند.
هواداران سرخ  روزها  این  که  دیگری  مساله 
ناتوانی در  ناامید می کند،  را بیش از پیش 
خلق موقعیت است. به جز دیدار برابر »فولاد 
خوزستان«، در تمام چهار بازی دیگر لیگ، 
خط حمله قرمز ها روز خوبی را پشت سر 
نگذاشتند و آن ها هم مانند همتای آبی شان 
تیم  مقابل  حمله  در خط  خلاقیت  نبود  از 
های تدافعی رنج می برند. از طرفی همین 
روز پنجشنبه مقابل صنعت نفت، گلی که 
پرسپولیس دریافت کرد زنگ خطر ناهمانگی 
را بیش از پیش برای خط دفاع این تیم به صدا 
در آمد. تیمی مانند الدحیل به مراتب فرصت 
طلب تر از صنعت نفت است و پرسپولیس باید 
تمرکز بیشتری در 180 دقیقه آسیایی پیش 

رویش به خرج دهد.
از  دست  برانکو  امیدواریم  همه،  این  با 
لجبازی در بازی ندادن به »گادوین منشا« 
بکشد و از قابلیت های قدرتی او حداقل در 
آسیا باز هم استفاده کند. به امید موفقیت 
هر دو تیم پرطرفدار پایتخت در دو بازی 

حساس پیش رو.

داوران چینی بازی استقلال و السد را 
سوت  می زنند

به نقل از سایت فدراسیون فوتبال، بازی رفت دو تیم استقلال 
تهران و السد قطر از از مرحله یک چهارم نهایی رقابت های لیگ 
قهرمانان 2018  آسیا روز دوشنبه 5 شهریورماه ساعت 20:30 در 
حالی در ورزشگاه آزادی تهران برگزار می شود که تیم داوری از 

کشور چین قضاوت این بازی را برعهده دارد.
داور وسط: ما نینگ ، کمک اول: کاو ییی ، کمک دوم: شی یانگ ، 
داور چهارم : هو ویمینگ، ناظر داوری: عمر موسی خلاف از اردن 

، نماینده مسابقه: اسلاموف دولتمند از تاجیکستان

خبر

رئال مادرید؛ یا امباپه یا هیچکس!
امروز آاس گزارش داد که کار نقل و انتقالات در باشگاه رئال به 
اتمام رسیده؛ مگر اینکه روز دوشنبه پی اس جی توسط یوفا با 

جریمه ای سنگین مواجه شود.
در واقع قرار بود روز گذشته رای یوفا در مورد پرونده نقض فیرپلی 
مالی پی اس جی اعلام شود که به دوشنبه موکول شد. اگر یوفا 
پی اس جی را با جریمه ای سنگین مواجه کند، کیلیان امباپه که 
هنوز به صورت قرضی از موناکو برای باشگاه پاریسی بازی می کند، 
مجبور به بازگشت خواهد شد و در آن 
به  او  جذب  برای  رئال  صورت، 
صورت فوری اقدام خواهد کرد.

نه  که  است  حالی  در  این 
اتحادیه  نه  و  رئال  مسئولان 
مساله خوشبین  این  به  لالیگا 
نیستند و احتمالا پی اس جی 
مالی  جریمه  یک  با  تنها 
مواجه خواهد شد که 
تبدیل  برای  مانعی 
شدن قرارداد قرضی 
قراداد  به  امباپه 
دائمی 180 میلیون 
یورویی نخواهد بود.
همین  طبق 
ها  رئالی  گزارش، 
تمام  بعد  فصل 
تمرکز خود را روی 
خواهند  نیمار  جذب 

گذاشت.

خبر

لحظه شماری برای آغاز باشگاه های اروپا

بلژیک زیر ساق های کاوه رضایی
از  قبل  سال  یک  که  رضایی  کاوه 
استقلال تهران به شارلروا رفت، در 
این تیم بلژیکی عملکرد درخشانی 
ارائه داده بود و سومین گلزن برتر 
فصل قبل ژوپیر لیگ شد، به تازگی 
قراردادی رسمی با باشگاه کلوب بروژ 
امضاء کرد. این مهاجم 26 ساله پس 
از دوران موفقیت آمیز در ذوب آهن، 
یک فصل درخشان هم در استقلال داشت که پس از بازی های 
درخشانی که در لیگ برتر و به ویژه لیگ قهرمانان آسیا برای 
آبی پوشان ارائه کرده بود، به عنوان بازیکن آزاد به شارلروا بلژیک 
پیوست و در این تیم نمایشی فراتر از انتظار داشت تا مورد توجه 

تیم قهرمان فصل قبل بلژیک قرار بگیرد.
وقتی کاوه رضایی استقلال را به عنوان بازیکن آزاد ترک کرد، 
مدیران استقلال از حرکت او آزرده شدند چرا که انتظار چنین 
به  اولین واکنش شان نسبت  او نداشتند. در  از جانب  اقدامی 
خروج کاوه از استقلال، او را »خارج ندیده« خطاب کردند و فصل 
خوبی را برایش متصور نمی شدند. اما کاوه رضایی فصل قبل در 
بازی های ژوپیر لیگ و مرحله نهایی پلی آف مجموعا 39 بازی 
برای شارلروا انجام داد و موفق به زدن 16 گل شد و 6 پاس گل 
داد و در چهار مسابقه فصل جدید ژوپیر لیگ هم توانسته سه 
گل به ثمر برساند و بهترین بازیکن تیمش باشد ولی با توجه 
به پیشنهاد باشگاه کلوب بروژ، مهدی بیات مالک ایرانی باشگاه 

شارلروا تصمیم به فروش کاوه گرفت.
کاوه رضایی در این یک فصل حضورش در شالروا آن قدر خوب 
بود که کلوب بروژ بخاطرش رکورد نقل و انتقالات در بلژیک را 
بشکند و رضایی را به گران ترین بازیکن این لیگ تبدیل کند. 
مبلغ این انتقال 5 میلیون یورو بود که رکورد 5 سال پیش »ایمبو 
امبویه« کنگویی را شکسته است. در فصل 2013-2014، امبویه 
از خنت با 4.5 میلیون یورو راهی خنک شد و 5 سال بود که 
هیچ تیمی در بلژیک بیشتر از این مبلغ برای یک بازیکن خرج 

نکرده بود.
این انتقال علاوه بر بحث مالی، از یک جهت دیگر هم برای 
ایرانیان غرورآفرین و برای کاوه رضایی استثنائی خواهد بود. 
کلوب بروژ فصل گذشته قهرمان لیگ بلژیک شده بود و این 
فصل در لیگ قهرمانان اروپا حضور خواهد شد. با این اوصاف 
اگر دینامو زاگرب به اروپا راه نیابد، ما یک نماینده در باشگاه 
های اروپای این فصل خواهیم داشت و آن هم »کاوه رضایی« 
26 ساله خواهد بود. بی صبرانه منتظر نمایش او در این فصل 
هم در ژوپیر و هم در باشگاه های اروپا هستیم و امیدواریم که 
درخشش های او در بلژیک ادامه پیدا کند و مقدمه ای بر حضور 

او در لیگ های معتبر باشد.

رکوردهای دست نیافتی
بازیکنان NBA  )بخش اول(

بازیکنان بسکتبال زمانی به اسطوره 
رکوردهای  که  شوند  می  تبدیل 
دست نیافتی از خود به جای بگذارند. 
رکورد   10 به  یادداشت  این  در 
  NBA بسکتبال  بازیکنان  انفرادی 
می پردازیم که تا به امروز شکسته 

نشده است:

10.راسل وستبروک : بیشترین تریپل دبل در فصل 
راسل وستبروک در تیم اوکلاهاما سیتی رکوردی 55 ساله را 
شکست و در فصلی عادی موفق به ثبت 42 تریپل دبل شد . 
رکوردی که پیش از این در اختیار اسکار رابرتسون بود. رکورد 
بیشترین تریپل دبل در تاریخ هنوز در دستان اوست ) 181 تریپل 

دبل در دوران بازیگری ( 

9.ویلت چمبرلین: بیشترین ریباند در فصل
ویلت چمبرلین سلطان بی رقیب ریباند است. چمبرلین که رکورد 
بیشترین ریباند در یک بازی ) 55 ریباند ( و نیز رکورد بیشترین 
ریباند در تاریخ ) 23924 ریباند ( را در اختیار دارد، در سال 
1961 موفق شد با ثبت 2149 ریباند رکورد بیشترین ریباند در 

یک فصل را به ثمر برساند . 

 NBA 8. بیل راسل: بیشترین قهرمانی در
بیل راسل بزرگترین بازیکن تیم تاریخساز بوستون سلتیکس 
در اواخر دهه پنجاه و دهه شصت موفق به کسب 11 قهرمانی 
در 13 سال متوالی شد. رکوردی که بعید است تیمی موفق به 
تکرار آن شود. راسل تنها عضو آن تیم بود که در تمامی این 
قهرمانی ها حضور داشت و با بوستون 11 مرتبه قهرمانی در 

لیگ را تجربه کرد. 

7.ویلت چمبرلین: دبل تریپل دبل در یک بازی 
اگر آمار بازیکنی در سه شاخص از پنج شاخص اصلی به عدد 
10 برسد میگوییم تریپل دبل شده است و اگر به عدد 20 برسد 
میگوییم » دبل تریپل دبل « شده است .ثبت دبل تریپل دبل 
دستاورد شگفت انگیزی است که هرکسی قادر به انجام نخواهد 
بود. در تاریخ NBA تاکنون یک بازیکن موفق به ثبت دبل تریپل 
دبل شده است و او کسی نیست جز ویلت چمبرلین. در دیدار 
دوم فوریه 1968 بین لس آنجلس لیکرز و دیترویت پیستونز، 
سنتر لیکرز موفق شد 22 امتیاز ، 25 ریباند و 21 پاس منجر 
به امتیاز به ثبت برساند و به تنها بسکتبالیست دارای دبل تریپل 

دبل تبدیل شود .

6. ویلت چمبرلین: بیشترین امتیاز در یک بازی 
چمبرلینِ در بازی دو تیم فیلادلفیا وریرز و نیویورک نیکس در 
دوم مارس 1962 موفق شد 100 امتیاز برای وریرز بدست آورد 
و رکوردی زیبا و تاریخی به ثبت برساند . نفر دوم در این زمینه 
کوبی برایانت اسطوره لس آنجلس لیکرز است که موفق به ثبت 

81 امتیاز در سال 2006 شد . 

معرفی 5 رکورد اول در شماره فردا »دنیای هوادار«.

حرف آخر

یادداشت

مهرداد تیموری

شنبه سوم شهریور، در تاریخ ورزش ما به 
ویژه  روز  ایران،  برداری«  »وزنه  خصوص 
و دلچسبی بود. روزی که همراه با اولین 
طلای وزنه برداری در این دوره از مسابقات 
ضرب  یک  رکورد  شدیم  موفق  آسیایی، 
جهان در دسته 94 کیلوگرم را هم به نام 
ایران و برای ایران به ثبت برسانیم. دسته 
ای که پس از مسابقات آسیایی، دیگر وجود 
به  بعد  سال  از  و  داشت  نخواهد  خارجی 
دسته 96 کیلوگرم تغییر می کند. به همین 
علت، تمامی رکورد های آن جاودانه خواهد 
رکود یک  که  بالیم  می  به خودمان  شد. 
ضرب این دسته نیز پس از 19 به دست 
یک ورزشکار شایسته ایرانی شکسته شد و 

مانند رکورد مجموع آن به دست ما افتاد.
و  شایسته  جوان  مرادی«،  »سهراب 
آسیا  در  دیروز  کشورمان،  لنجانی  سده 
آقایی کرد و موفق شد با بالا بردن وزنه 
دنیا  ضرب  یک  رکورد  کیلوگرمی،   189
»آکاکیوس  دست  این  از  پیش  که  را 
کاکیاشویلی« یونانی بود را یک کیلوگرم 
ارتقا دهد و به نام خود ثبت کند. او در 
را  کیلویی   182 وزنه  خود  اول  حرکت 
ابتدا  از همان  به راحتی بالای سر برد و 
رکورد  به  خواهد  می  که  بود  مشخص 
تاریخی کاکیاشویلی حمله کند. همینطور 
شد 189  موفق  سوم،  بار  در  و  شد  هم 
کیلو را بالای سر ببرد و تماشاگران حاضر 
در  بگذارد.  دهان  به  انگشت  را  سالن  در 
همین دسته، ما »کیانوش رستمی« را هم 
داشتیم که او موفق شده بود در حرکت 
دوم وزنه 175 کیلوگرمی را مهار کند و 
به عنوان نفر دوم پشت سر سهراب مرادی 
قرار بگیرد و برای کسب مدال حداقل نقره 

تلاش کند.
همه چیز در دور یک ضرب خوب پیش 

یک  و  جهانی  رکورد  یک  ما  و  بود  رفته 
را  رستمی(  نقره)کیانوش  مدال  شانس 
داشتیم تا اینکه دوضرب آغاز شد. سهراب 
مرادی به قدرت نمایی خود ادامه میداد و 
کماکان حیرت همگان را بر می انگیخت 
اما در طرف دیگر رقابت، کیانوش رستمی 
کامی  کرد.  می  تلخ  را  ایرانیان  ما  کام 
که به راحتی می توانست با دور شدن از 
خودخواهی و کنترل غرور و تکروی خود، 
با یک نقره شیرین شود و طلای سهراب 
مرادی را دلچسب تر کند اما اینطور نشد 
را  خودش  خودش،  دست  با  رستمی  و 
در منجلاب حذف از رقابت ها فرو برد و 
خیره  نمایش  از  حاصل  شادی  نگذاشت 

کننده مرادی دو چندان شود.
در دو ضرب، از همان ابتدا سهراب مرادی 
کرده  انتخاب  را  کیلوگرمی   221 وزنه 
 210 وزنه  مهار  با  رستمی  کیانوش  بود. 
کیلوگرمی نیز به مدال نقره دست می یافت، 
اما تفکر غلط و پوچ »یا طلا یا هیچی« او را 
به این وا داشت که در اولین حرکت به جای 
210 کیلوگرم، پشت وزنه 218 کیلوگرمی 

قرار بگیرد. 218 کیلوگرمی که انداخت و 
پس از آن دوباره وزنه را زیاد کرد و به 220 
ارتقا دهد. رستمی در مهار این وزنه نیز دو 
بار پیاپی ناموفق بود تا به طور کل از گردونه 
رقابت ها کنار برود و مدال نقره را هم از 

دست بدهد.
بود.  شیرین  ما  برای  ماجرا  طرف  آن  اما 
سهراب مرادی در اولین حرکت به راحتی 
طلایش  مدال  و  کرد  مهار  را  کیلو   221
رکورد  یک  به  دوباره  سپس  شد.  قطعی 
دیگر حمله ور شد. وزنه 234 کیلوگرمی 
اگر به دست مرادی مهار می شد، رکورد 
دوضرب و مجموع نیز که پیش از این در 
و  شد  می  شکسته  بود،  خودش  دستان 
از رکوردشکنی در  را حسابی  ایران  مردم 
این تورنمنت سیراب می کرد. با این همه، 
او موفق به مهار این وزنه نشد اما با همان 
221 کیلوگرم، مدال خوش رنگ طلای این 
دسته را از آن خود کرد و سیزدهمین طلای 
کاروان ورزشی ایران را به ارمغان آورد. ما در 
روزهای آتی باز هم نمایندگان شایسته ای 

در وزنه برداری داریم.

تلخ و شیرین قدرت نمایی وزنه برداران

نوشداروی بعد از »جاودانگی« سهراب

مهدی تیموری

کیانا  شادرو

ادعای جنجالی مدیر شبکه سه؛
مسئولان دولت علیه گزارش جنجالی 

برنامه 90
اتفاقات جنجالی در هفته 
پایانی  و  چهارم  و  سی 
لیگ   96-97 فصل 
به  منجر  که  اول  دسته 
عدم صعود خونه به خونه 
بابل با وجود برتری 2 بر 
شیراز  جدید  برق  یک 
نساجی  تیم  راهیابی  و 
با  برتر  لیگ  به  مازندران 
پیروزی 6 بر صفر راه آهن 

شد، حواشی زیادی را به همراه داشت که تا به امروز هم این 
پرونده باز است.

یک  پرونده  بار  نخستین  برای  ایران  فوتبال  فدراسیون 
موضوع در کمیته انضباطی را به سرانجام نرساند و نتیجه 
آن را اعلام نکرد و از سوی دیگر چندی پیش به مسؤولان 
خونه به خونه بابل عنوان کرد می توانند موضوع را از طریق 

فیفا پیگیری کنند.
اما حواشی هفته آخر فصل گذشته لیگ یک که اهالی فوتبال 
همچنان پیگیر آن هستند، قرار بود در فصل جدید برنامه نود 
در سه هفته اخیر دنبال شود ولی در هر برنامه، عادل فردوسی 

پور اعلام کرد هفته آینده به این موضوعات می پردازد.
در برنامه نود دوشنبه شب هفته گذشته، فردوسی پور به غیر از 
پخش خلاصه بازی و داوری های هفته چهارم لیگ برتر، هیچ 
مصاحبه تلفنی یا ضبط شده و یا حتی آیتم جذابی پخش نکرد و 
30 دقیقه زودتر از وقت معمول، برنامه را به پایان رساند که موجب 

تعجب بینندگان آن شد.
فردوسی پور در یک برنامه نود دیگر به موضوع پرونده جنجالی 
»خونه به خونه و نساجی« نپرداخت)و یا اجازه داده نشد که 
بپردازد( که همین مسئله موجب بروز حواشی و واکنش هایی 
به این مجری شد ولی حالا علی فروغی، مدیر شبکه سوم 
انتشار پیامی که در زیر آمده به تمام این حواشی  با  سیما 

پاسخ داده است:
»دیوار »ندانستن«، همچنان دور جام جم«

»چرا فردوسی پور در پرونده مشکوک ناکام ماند.«    
برنامه نود، سه هفته است که از پرداختن به اتفاقات مشکوک 
نمایش عدم  این  ایران منع می شود »سرانجام دیشب  فوتبال 
شفافیت و استراتژی جدید ندانستن مدیران رسانه ملی برای مردم 
آشکار شد .« »فردوسی پور دیشب از کلمات تلخ و ناامیدکننده 
برای نشان دادن خستگی روحی و جسمی خودش استفاده کرد و 
به اعتراض، نیم ساعت برنامه خودش را زودتر به پایان رساند.« این 
سطور تیتر و بخش هایی از مطلبی است که خبرگزاری رسمی 
دولت آن را پیرامون آخرین برنامه نود منتشر کرده. رسانه ای که 

مسئول طرح مواضع رسمی دولت است.
در این مدت ترجیح ما بر این بوده به جای توجه به حاشیه ها به 
برنامه سازی و آنتن و بپردازیم که گمان می کنم این مهم، در 
برنامه های جدید شبکه و تغییرات برنامه های موجود مشهود 
است. اما به نظرم آمد باید این یک مورد را برای مردم توضیح دهم 
تا عده ای متوجه باشند سواستفاده از # نجابت_رسانه_ملی هم 

حد و حدودی دارد.

خبر

محمدحسین سیفی


